
 
 

Asociace děkanů lékařských fakult ČR, z.s. 
 

V Praze dne 26. 1. 2024 

Setkání Asociace děkanů lékařských fakult s ministrem zdravotnictví, 

profesorem Vlastimilem Válkem 

 

Přítomni za ADLF:  

• prof. MUDr. Marek Babjuk, CSc.  

• prof. MUDr. Milan Kolář, Ph.D.  

• doc. MUDr. Rastislav Maďar, Ph.D., MBA, FRCPS 

• prof. MUDr. Jiří Manďák, Ph.D. 

• prof. MUDr. Martin Repko, Ph.D.  

• prof. MUDr. Martin Vokurka, CSc. 

• prof. MUDr. Petr Widimský, DrSc.  

 

Děkani lékařských fakult deklarovali obavu ze závažného ohrožení kontinuity výuky na 
lékařských fakultách v souvislosti s tlakem ze strany poskytovatelů zdravotnické péče, 
především fakultních nemocnic, na naplnění klinických úvazků a omezení kombinovaných 
úvazků společných pracovišť. Zásadním problémem je vykazování a dodržování zákoníku 
práce, který nereflektuje potřeby zdravotnického vzdělávání. Současně ADLF upozorňuje na 
výraznou diferenciaci ve finančním odměňování úvazků v porovnání mezi lékařskými 
fakultami a fakultními nemocnicemi, která je v neprospěch úvazků u LF. ADLF deklarovala 
nutnost snížit a ideálně odstranit rozdíly ve mzdách mezi lékařskými fakultami a 
zdravotnickými zařízeními. 

 
Ministr Válek deklaroval, že v zásadě se nestaví proti výuce realizované během klasické 
pracovní doby a ani nevidí problém ve zdvojeném financování kombinovaných úvazků. Byla 
diskutována možnost využití přesčasových hodin obou kombinovaných úvazků.  
 
V diskuzi bylo doporučeno problematiku akcentovat na úroveň České konference rektorů a 

s dopomocí ČKR prezentovat na úrovni MŠMT. ADLF by uvítalo, kdyby při jednáních mohl 

být přizván zástupce ADLF.  

Panem ministrem byl vznesen požadavek sjednocení informací z oddělení specializačního 
vzdělávání jednotlivých LF. 
 
Panem ministrem byl vznesen požadavek vytvoření konsenzuálního „pozitivního listu“ 
univerzit mimo EU (primárně z Velké Británie), které jsou kompatibilní s kurikulem českých 
lékařských fakult, směřovaný ke zjednodušení nostrifikačního procesu.  
 
Panem ministrem byl vznesen požadavek na navýšení množství termínů atestačních 
zkoušek. Z diskuze vyplynula potřeba kultivace a novelizace Vyhlášky o vzdělávání 
282/2019 o zkouškách. Jsou očekávány návrhy na změny ze strany specializačních oddělení 
jednotlivých LF. Byla diskutována potřeba prohloubení propojení KOR a SOR a další rozvoj 
spolupráce mezi MZdrČR a KOR.  
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Panem ministrem byl vznesen požadavek na zjednodušení specializačních vzdělávacích 
programů, dominantně s omezením kurzů v rámci specializačního vzdělávání. Z diskuze 
vyplynulo, že primárně je úkol k řešení na úrovni akreditačních komisí, které zřizuje MZdrČR. 
Diskutované potřebné změny v zákoně 95. 
 
ADLF deklarovala svůj jednoznačný postoj k funkčním kurzům, které nepovažuje za 
potřebné. Systém funkčních kurzů, v podobě, v jaké je nyní nastaven, považuje ADLF za 
nebezpečný pro systém specializačního vzdělávání a je přesvědčena, že jejich pokračování 
a navyšování povede k jeho dalšímu tříštění a zejména v budoucnu ke snížení dostupnosti 
zdravotní péče.  
 
ADLF deklarovala další spolupráci na přípravě administrativního systému pro specializační a 
nástavbové vzdělávání zdravotnických pracovníků.  
 
ADLF deklarovala podporu potencionálnímu novému vládnímu programu podpory navýšení 
studentů ve vybraných studijních nelékařských oborech.  
 
ADLF deklarovalo nutnost dofinancování studijního programu Zubního lékařství, který je 
dlouhodobě podfinancován a dotován z vlastních zdrojů jednotlivých lékařských fakult.  
 
ADLF deklarovala nutnost snížit a ideálně odstranit rozdíly ve mzdách mezi lékařskými 
fakultami a zdravotnickými zařízeními. 
 

Zapsal: prof. MUDr. Martin Repko, Ph.D. 

Předseda ADLF 

 


